
Medlemsmøde Aarhus stift 05 11 2024 på Diakonhøjskolen 
 
 
Kaffe m/brød fra kl. 13.30 
 
Mødestart kl. 14.00 
 
Velkomst v. ESOE – fra HB/sekretariat: Bo Peiter Hansen, Signe Ettrup og 
Martin Bendixen Rønkilde. 
 
Præsentation af TR: 
Hobro-Mariager: Jacob Duevang Krogh Rasmussen 
Randers nordre: Thomas Pilgaard Larsen  
Randers søndre: Liselotte Skrejborg Hansen 
Norddjurs: Christina Philipstatt Schwencke 
Syddjurs: Maria Louise Sønderby Andersen 
Faurskov: Mette Krabbe 
Skanderborg: Iben Johanne Thomsen 
Silkeborg: Oliver Karst 
Odder: Vibeke Døssing Petersen  
Domprovsti: Mikael Byrial Jensen 
Aarhus nordre: Erik Søndergård 
Aarhus vestre: Marie Petersen 
Aarhus søndre: David Kessel 
Horsens: Søren Frost Jensen 
Hospitalspræst: Kirsten Dalager Buur 
 
Vi synger: Dybt hælder året sin gang – Det lød bare rigtig godt! 
 
DAGSORDEN 
 
14.10 
ESOE: Valg af dirigent og referent – SB’s forslag: 

Dirigent: Mikael Byrial Jensen 
Referent: Søren Frost Jensen 
 

 
14.15 
SB’s beretning v/ESOE 
 
Beretning fra stiftsbestyrelsen ved Erik Søndergård 

- Godt lønforhandlingsklima trods forskellige tempi pga. 
overenskomstforhandlinger.  

- TR kan være sparringspartner på mange forskellige måder, så 
medlemmer skal ikke tøve med at række ud.  

 
 



14.30 
Hovedbestyrelsens fagpolitiske arbejde v/ Martin Bendixen Rønkilde, 
Bo Peiter Hansen og Signe Ettrup  
 
Martin Bendixen Rønkilde (MBR) gennemgik årsberetningen ud fra de gængse 
fagpolitiske emner:  

- Løn. OK24 gav et godt bredt lønløft til præster, men det gav bagslag ift. 
manglende midler til lønforhandling 2024.  

- Bolig. Der arbejdes på en fælles aftale for standart i en bolig. Det er 
præsteforeningens holdning, at der skal være kontor i embedsboligen. 

o Marianne Kinch: Spørgsmål angående studierum: Hvad med 
studiekammer? MBR beretter, at studiekammer findes ikke i 
aftalepapir. Der er ingen krav eller rettigheder forbundet med 
studiekammer, hvilket gør det til en udfordring at have praksis 
med.  

o Morten Skrubbeltrang foreslår at tale studerekammer op. Måske 
under titlen: ”kontor uden offentlig adgang”. 

o Inger Grøndal indvender vigtigheden af at studerekammer ikke 
skal betyde øget beskatning. 

o Line Nilsson Ravn: Ønske til præsteforeningen om at undersøge 
medlemmernes holdning til embedsbolig ift. at få et mere fleksibelt 
syn den enkelte præsts behov og ønsker for embedsboligen. 

o Iben Vinther Nordestgaard: Spørgsmål om flytning af kompetence 
for hold af tjenestebolig til provstiet. MBR beretter, at 
præsteforeningen er meget optaget af muligheden for at 
menighedsråd kan overgive driften af embedsboligen til 
provstiudvalget. Dette kan være en god løsning i mange 
henseender.   

o Lise Edelberg: Savner nuanceret syn på embedsbolig, for der 
forskellige behov.   

 MBR nævner opsamlende, at ansvaret for embedsboligen er en del 
af samtale i arbejdsgruppe i kirkeministeriet. Det er ønsket at alle 
folkekirkens parter indgår i aftalen. 

- Arbejdsmiljø. Præsteforeningen arbejder fortsat videre med at give så 
god vejledning som muligt om arbejdsmiljø. MBR opfordrer til at tage 
arbejdsredskabet ”den gode kollega 2.0” op på provstikonvent. MBR 
understreger vigtigheden af at svare på trivselsundersøgelser, både de 
systemiske (som APV) og de anonyme.  

o Line Nilsson Ravn: Understreger vigtigheden af at udfylde APV for 
at få en konkret handleplan. Denne mulighed er svær at opnå med 
anonyme arbejdsmiljøundersøgelser.  

o Signe Ettrup: Anonyme trivselsundersøgelser er inspireret af 
arbejdsmiljøprojektet ”TULE” som blev gennemført i Viborg provsti. 
Projektet gav et positivt afkast særligt ift. problemer i 
ledelseslaget, som kunne tages op på et generelt niveau. 



- Uddannelse. MBR understreger vigtigheden af at der fortsat uddannes 
teologiske kandidater – særligt set i lyset af dimensioneringsproblematik. 

- Kommunikation. Der prioriteres flere midler til kommunikation for at 
gøre opmærksom på foreningens arbejde.  

- Funktionspræster. Præsteforeningen arbejder på at forbedre kontakten 
til funktionspræster, som nemt kommer til at føle, at de falder imellem 
stole.  

 
 
Kaffepause 
 
 
Martin Bendixen Rønkilde fremlagde aktuelle sager:  

- Højmessevejledning til uddybning af 92-ordningen. Læs 
præsteforeningens høringssvar på præsteforeningens hjemmeside.  

- Præsteforeningen har afgivet høringssvar ang. lovforslag, der flytter 
kompetence fra kirkeministeriet til stifterne. Præsteforeningen er optaget 
af armslængdeprincip og præsters sikkerhed i klagesager.   

- Årshjulet har ændret sig, hvilket medfører, at der er sammenfald mellem 
valg til hovedbestyrelsen og medlemsmøde 2025. HB foreslår at afholde 
valget lidt tidligere end sædvanligt, så medlemsmødet 2025 fastholdes i 
november. Dermed undgås, at medlemsmøderne risikerer at blive 
valgmøder.  

o Dirigent forhører om medlemmerne samtykker til denne praksis i 
2025. De fremmødte medlemmer har ingen indvendinger imod 
denne praksis. 

- Kontingentet skal ikke stige i 2025. Derimod sænkes kontingentet for 
arbejdssøgende præster og præster der modtager bladet ”Præsten” 
digitalt.  

- Valg til landsforeningens bestyrelse. Præsteforeningen opfordrer præster 
til at stille op til Landsforeningen af Menighedsråds bestyrelse. Der er 
seks præstepladser. Præster opstilles ved generalforsamlinger i 
distriktsforeningerne af menighedsråd i februar og marts. 

o Simon Kangas Larsen spørger ind til samarbejdet mellem 
præsterne i landsforeningen af menighedsråd og præsteforeningen. 
MBR taler samarbejdet op, men nævner også, at præsteforeningen 
og LAM naturligt nok ikke altid er enige.  

Spørgsmål: 
- Samtale om kørselsgodtgørelse: Morten Krogh Nielsen spørger til 

kørselsgodtgørelser. Bo Peiter Hansen beretter om vejledninger til brug 
af kørselsgodtgørelse, som burde være fælles for alle stifter og provstier. 
Præsteforeningen presser på ift. at få en gennemgang af, hvad der 
kvalificerer til de forskellige takster. MBR foreslår at tage godtgørelser op 
på stiftsniveau, så praksis i provstiregi bliver er baseret på en fælles 
praksis i stiftet. Ole Larsen understreger udfordringer i kørselssystemet. 



 
Behandling af indkomne forslag  
Der er ikke indkommet forslag  
 
 
16.15 
 
Valg af 7 repræsentanter og suppleanter til repræsentantskabsmødet  
KHOE fremsætter SB’s forslag med understregning af, at der kan fremsættes 
forslag på mødet og det er der valget sker 
 
SB foreslår:  
 
Erik Søndergård, Mikael Byrial Jensen, Liselotte Skrejborg Hansen, Mette 
Krabbe, Oliver Karst, Christina Phillipstad og Maria Sønderby 
 
Suppleanter: Vibeke Døssing, David Kessel 
 
Stiftsbestyrelsens forslag vedtages 
 
Eventuelt 

- Martin Bendixen Rønkilde 
o Valg til Stiftsråd. Det foreslås at præsterepræsentanter opstiller 

singulært og ikke med listeopstilling.  
o Husk at svar på undersøgelser. 
o Deltag i medarbejdermøder. 

- Simon Kangas Larsen: Forslag til stiftsbestyrelsen om at være 
kommunikationsled ift. kollegiale aktiviteter.  

- Forslag om at stiftsbestyrelsen arbejder for at indføre en helligdag på 
reformationsdagen 31. oktober.  

- Kommunikation til kommende præster: MBR og Signe Ettrup giver et 
overblik over Præsteforeningens arbejder for studerende. MBR opfordrer 
til at skrive til Kristoffer Johannes Schmidt-Hansen i hovedbestyrelsens 
uddannelsesudvalg med gode ideer til bedre kommunikation.  


